



Newfoundland-Labrador Forester Wayne Kelly becomes Institute's President

Mattawa, ON, October 1st, 2010 – The Canadian Institute of Forestry-Institut forestier du Canada (CIF/IFC) is pleased to announce that Wayne Kelly of Pasadena, Newfoundland has become the Institute's new President, beginning October 2010. Wayne is a graduate of the University of New Brunswick - Faculty of Forestry and Environmental Management (1981) and has worked for the Department of Natural Resources in his home province of Newfoundland-Labrador for over 30 years. During this time he has held a variety of positions in several locations including District Manager, Manager of Silviculture and Research, Regional Director and is currently Director of Research and Innovation for the province.

Wayne is a long-time member of the Canadian Institute of Forestry-Institut forestier du Canada, with six years on the Newfoundland-Labrador Section Executive, including two years as the Section Chair, and engaged in all section activities and events. As the National President, Wayne fully recognizes the need for change and modernization of the Institute, and for being truly inclusive of all forest professionals and practitioners, while at the same time valuing and preserving the Institute's history and traditions. Wayne is proud of the many achievements of Institute members and of the positive contributions our members have made to advancing forest science and forest management throughout Canada over the last century. Wayne has also been a Registered Professional Forester since the inception of the Association in Newfoundland, and has served on the Canadian Federation of Professional Foresters Associations as Newfoundland-Labrador's representative. He is a strong supporter of both organizations and sees a need for effective and meaningful partnerships and cooperation between all professional associations and the Institute. As President, he will provide the leadership for the Institute and its 18 sections across Canada, helping to communicate greater awareness of Canadian forests and our sustainable forestry practices.



Mr. Wayne Kelly, R.P.F.

The Canadian Institute of Forestry – Institut forestier du Canada has been the national voice of people who work in the forest since 1908, advocating for sound forest stewardship and sustainability across Canada. Institute members work in government, industry, and academia, and include foresters, technicians, biologists, ecologists, educators, and many individuals with an interest and passion for our nation's forests and the complex ecosystems they encompass.

-30-

For additional information please contact:

John Pineau

705-495-9060

jpineau@cif-ifc.org

**COMMUNIQUÉ DE PRESSE
POUR DISTRIBUTION IMMÉDIATE**

**Wayne Kelly, forestière agréé du Terre-Neuve-Labrador deviendra présidente de
l'Institut**

Mattawa, ON, 1 octobre, 2010 – L'Institut forestier du Canada-Canadian Institute of Forestry (CIF/IFC), est fier d'annoncer Wayne Kelly, forestière agréé du Terre-Neuve-Labrador deviendra la présidente de l'Institut le septembre 2010. Wayne Kelly est titulaire d'un grade de l'Université du Nouveau Brunswick - faculté de Foresterie et de Gestion de l'environnement (1981) et il a travaillé pour le ministère des Ressources naturelles dans sa province natale de Terre-Neuve-et-Labrador depuis plus de 27 ans. Pendant ce temps, il a occupé des postes à divers endroits, dont gestionnaire de district et directeur de la sylviculture et de la recherche pour la province. Wayne est actuellement en affectation spéciale, en tant que directeur, Écosystème régional pour la région du Labrador, basé à Goose Bay.

Wayne fait partie depuis longtemps de l'Institut forestier du Canada. Il compte six ans d'expérience au conseil exécutif de la section de Terre-Neuve-Labrador, dont deux à titre de président de la section. Il est actuellement président sortant et toujours actif et engagé dans toutes les activités et dans les événements de la section. Comme le vice-présidence nationale, Wayne est pleinement conscient de la nécessité de changer et de moderniser l'Institut pour y inclure véritablement tous les professionnels et praticiens de la forêt et en même temps, évaluer et préserver l'histoire et les traditions de l'Institut. Wayne est fier des nombreuses réalisations des membres de l'Institut et de la contribution positive de nos membres envers les progrès des sciences forestières et de

la gestion des forêts dans l'ensemble du Canada depuis un siècle. Wayne est aussi un forestier professionnel inscrit, depuis le lancement de l'Association à Terre-Neuve. En outre, il a fait partie de la Fédération canadienne des associations de forestiers professionnels, à titre de représentant de Terre-Neuve-Labrador. Il soutient fortement



M. Wayne Kelly, f.a.

les deux organisations et voit un besoin de partenariats efficaces et significatifs ainsi que d'une collaboration entre toutes les associations professionnelles et l'Institut. En tant que membre de l'exécutif national, il assurera la direction de l'Institut et de ses 18 sections au pays afin d'accroître la sensibilisation du public par rapport aux forêts canadiennes, au travail des professionnels de la foresterie et à nos pratiques d'aménagement forestier durable.

L'Institut forestier du Canada — Canadian Institute of Forestry est le porte-parole national de ceux qui vivent et travaillent dans la forêt depuis 1908, faisant la promotion d'une bonne intendance des ressources forestières et de leur développement durable partout au Canada. Nos membres travaillent au sein du gouvernement, de l'industrie et du milieu universitaire et comptent des forestiers, des techniciens, des biologistes, des écologistes, des enseignants et de nombreuses autres personnes qui ont un intérêt et une passion pour nos forêts et pour les écosystèmes complexes qu'ils abritent.

-30-

Pour de plus amples renseignements, veuillez communiquer avec :

John Pineau

705-495-9060

jpineau@cif-ifc.org